
 

Zápis ze 20. jednání Komise sociální a zdravotní 
ze dne 15. 01. 2025, které se konalo v prostorách zasedací místnosti ve 4. patře,  

v budově Městského úřadu ve Žďáře nad Sázavou,  

Žižkova 227/1, Žďár nad Sázavou 

 
Garant komise: Dvořák Rostislav 

místostarosta města Žďár nad Sázavou 
 
Předseda komise: David Filip  

 
Přítomni: Hrstková Zdenka 
 Janů Anna 

Kamarádová Jana 
 Koráb Vítězslav 
 Lacinová Jana 
 Ptáček Jaroslav 

Březina Karel 
 
Omluveni:  

 

Hosté:             p. Blanka Řičanová – vedoucí úseku soc. práce MěÚ ZR 
  Mgr. Marián Svoboda – ředitel AUGUR Consulting s.r.o. 
  Ing. Petr Krábek – bývalý vedoucí Odboru sociálního MěÚ ZR 
 
 

Program jednání:   

1. Zahájení 

2. Kontrola usnesení z minulého jednání 

3. Střednědobý plán rozvoje sociálních služeb ORP Žďár nad Sázavou 

4. Navýšení pověření Oblastní charity Žďár nad Sázavou 

5. Dotační program – Podpora stomatologických služeb ve městě Žďár 
nad Sázavou 2025  

6. Osoby bez přístřeší na území města ZR v zimním období  

7. Různé: 

 

1. Zahájení 

Předseda komise, p. Filip, přivítal všechny přítomné. Následně přednesl návrh programu 
jednání komise  

 
Usnesení: 

Komise sociální a zdravotní schvaluje program svého jednání (viz úvod zápisu). Komise 
souhlasí s účastí hostů na jednání komise (viz „Hosté“). 

 

Hlasování:  pro:   7 zdržel se:  0  proti:  0 

 



 
2. Kontrola usnesení z minulého jednání  

Předseda komise pan Filip přednesl členům komise usnesení z minulého jednání komise.  

 

K danému bodu nebylo hlasováno. 

 

3. Střednědobý plán rozvoje sociálních služeb ORP Žďár nad Sázavou 

S problematikou tvorby střednědobého plánu rozvoje soc. služeb přišla členy komise seznámit 
p. Blanka Řičanová – vedoucí úseku sociální práce, Odboru sociálního Městského úřadu Žďár 
nad Sázavou. Město Žďár nad Sázavou patří k jedněm z mála obcí s rozšířenou působností 
v rámci Kraje Vysočina, kteří dosud nemají zpracovaný tzv. střednědobý plán sociálních 
služeb ORP (dále také jako SPRSS).  

Střednědobý plán rozvoje sociálních služeb je klíčový strategický dokument určující základní 
principy a pravidla pro oblast plánování rozvoje sociálních služeb a dalších procesů, které 
na poskytování sociálních služeb přímo navazují.  

Na aktuální jednání byl také pozván Mgr. Marián svoboda, ředitel společnosti Augur Consulting 
s. r. o. Uvedená společnost dosud tvořila SPRSS pro ORP Velké Meziříčí, Náměšť 
nad Oslavou, Třebíč, a další. Z tohoto důvodu přišel předložit nabídku na vytvoření 
Střednědobého plánu rozvoje sociálních služeb ORP Žďár nad Sázavou. Prezentace 
s nabídkou je přílohou tohoto zápisu. 

 

Usnesení č. 1: 

Komise sociální a zdravotní doporučuje radě města zpracování Střednědobého plánu 

rozvoje sociálních služeb ORP Žďár nad Sázavou na období 2026-2028.  

Hlasování:     pro:     7                      zdržel se:       0                      proti: 0 

 

Usnesení č. 2: 

Komise sociální a zdravotní doporučuje radě města zavedení principu spolufinancování 

sociálních služeb (pečovatelských služeb) ze strany obcí I. typu v ORP Žďár nad Sázavou na 

základě solidárního principu. 

Hlasování:     pro:     7                      zdržel se:       0                      proti: 0 

 

Usnesení č. 3: 

Komise sociální a zdravotní doporučuje radě města vyhlášení veřejné zakázky na koordinaci 

procesu a metodickou pomoc při zavádění principu spolufinancování sociálních služeb ze 

strany obcí I. typu na solidárním principu a podpora procesů Střednědobého plánu rozvoje 

sociálních služeb v ORP Žďár nad Sázavou. 

Hlasování:     pro:     7                      zdržel se:       0                      proti: 0 

 

4. Navýšení pověření Oblastní charity Žďár nad Sázavou 

Oblastní charita Žďár nad Sázavou bude žádá o navýšení pověření v krajské síti 

od roku 2026. Navýšení počtu úvazků se bude jednat u sociální služby osobní asistence, 

odlehčovací služby a pečovatelskou služby. Žádost tak přímo reagujeme na zvyšující se 

poptávku zájemců.  

 

Usnesení: 

Komise sociální a zdravotní doporučuje radě schválit rozšíření sociální služby osobní 

asistence, odlehčovací služby a pečovatelskou služby při Oblastní charitě Žďár nad Sázavou 

dle přiložené žádosti. 



 
 Hlasování k bodu č. 4 – navýšení pověření Oblastní charity Žďár nad Sázavou 

Hlasování:  pro: 7 zdržel se: 0  proti:  0 

 

5. Dotační program – Podpora stomatologických služeb ve městě Žďár 
nad Sázavou 2025  

Pracovníci sociálního odboru se v poslední době setkávají s nespokojeností občanů města. 

Ti tvrdí, že je novým stomatologům městem poskytnuta dotace, ovšem oni – dle názorů 

stěžovatelů – si přivedou z předchozího pracoviště již zavedené pacienty a nové (místní) 

neregistrují. Z tohoto důvodu je zaslán podnět členům Sociální a zdravotní komise 

na případnou úpravu výzvy Dotačního programu – Podpora stomatologických služeb 

ve městě Žďár nad Sázavou 2025. 

Jako jedna z možností je např. do výzvy zakomponovat podmínku registrace určitého počtu 

nových pacientů z řad místních obyvatel, a to v určitém časovém horizontu. 

 

Usnesení: 

Komise sociální a zdravotní se dohodla, že tento bod bude opětovně zařazen k projednání při 

příštím jednání komise, které proběhne v únoru tohoto roku. Důvodem je zajištění 

dostatečného množství podkladů  

Hlasování:  pro: 7 zdržel se: 0  proti:  0 

 

6. Osoby bez přístřeší na území města ZR v zimním období  

Aktuálně je azylový dům pro muže zcela naplněn. Noclehárna je v průměru využívána cca 
z poloviny své kapacity. Teplá židle byla od listopadu 2024 k dnešnímu dni využita 3x.  

V úterý 28. 1. 2025 pojedou pracovníci sociálního odboru a Kontaktního a poradenského 
centra do Prahy, aby zde převzali 3 ks kontejnerů na injekční materiál, tzv. FIXPOINTů.  

 

K tomuto bodu nebylo přijato žádné usnesení 

 

7. Různé: 

A) Facebook – na jedné ze žďárských skupin uživatelka hledá bezbariérový prostor 
pro děti po mozkové obrně – město aktuálně nemá k dispozici žádné prostory, které 
mohlo nabídnout, jednou z možností by mohlo být oslovení Úřadu pro zastupování 
státu ve věcech majetkových.  
 

B) Pronájem 4. NP Polikliniky ZR – aktuálně se řeší projekt. Na příští jednání pozvat 
p. ředitelku. 

 

C) Lávka rybník Konvent – bylo by dobré zabezpečit proti pádu do vody zábradlí u 
lávky (můstku), je to nebezpečné hlavně nyní v zimě při námraze.  

 

D) Rybník Staviště – úprava neutěšeného stavu v okolí rybníka – veškeré pozemky 
jsou v majetku státu a soukromých vlastníků.   

 

E) Senecura – celou společnost zde v ČR koupila společnost Penta. Město ZR jedná 
s Krajem Vysočina, aby zde vznikl dům pro seniory ve spolupráci města ZR a Kraje. 

 

F) Kastrování toulavých koček – existuje nějaký projekt či program, v rámci kterého 
je možné nechat zdarma vykastrovat toulavé kočky? – bude zjištěno do příštího 
jednání.  

 



 
Úkoly do příštího jednání zůstávají stejné.   

   

Termín příštího jednání: středa 19. 02. 2025 

Zapsal: Bc. Karel Březina 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Příloha k bodu jednání č. 3 Střednědobý plán rozvoje sociálních služeb ORP ZR 



 



 



 



 



 



 



 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
Příloha k bodu jednání č. 4 Navýšení pověření Oblastní charity Žďár nad Sázavou 

 



 

 

 

 

 

 

 

 



 
Příloha k bodu č. 5 – Dotační program – Podpora stomatologických služeb ve městě 
Žďár nad Sázavou 2025 (jeden z možných návrhů úpravy výzvy – zvýrazněn červeně) 

 



 

 



 

 


